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Protokół  Nr  2/2019 

 

ze wspólnego posiedzenia  

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 11 lutego 2019 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Kierownik Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pogorzeli – Renata Tuszyńska, 

Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli – Mariusz Ossowski, 

Dyrektor Przedszkola Samorządowego „Raj Psotników” w Pogorzeli – Ewa Fiłyk, 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli – Paweł Marciniak, 

Inspektor ds. ochrony środowiska – Anna Fahner, 

Inspektor ds. gospodarki gruntami, rolnictwa, leśnictwa i melioracji – Marian Andrzejewski. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Sprawozdanie z realizacji Programu likwidacji wyrobów zawierających azbest na terenie 

Gminy Pogorzela w roku 2018. 

4. Ocena pracy Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pogorzeli: 

- sprawozdanie z działalności za rok 2018,  

- plan pracy na rok 2019. 

5. Analiza funkcjonowania Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli: 

- podsumowanie organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w czasie ferii zimowych, 

- sprawozdanie z działalności za rok 2018,  

- plan organizacji imprez na rok 2019. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2019 roku na realizację 

zadania pn. „Program usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych 

na terenie Powiatu Gostyńskiego”, 

      2) maksymalnej kwoty dofinansowania opłat, oraz specjalności i form kształcenia,     

      na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych     

      w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w 2019 roku, 

      3) zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej we Wziąchowie, 

      4) przyjęcia darowizny nieruchomości gruntowych  położonych w Pogorzeli     

      w rejonie ulic Ks. Władysława Czerwińskiego, Ignacego Buszy i Wojciecha    

      Kucharczyka, 

      5) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego          

      odprowadzania ścieków 

      6) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania     

      bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pogorzela, 

7) przyjęcia statutów sołectw Gminy Pogorzela i Komitetu Mieszkańców Pogorzeli 

8) wyznaczenia przedstawiciela Gminy Pogorzela w Stowarzyszeniu Samorządów 

Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla zrównoważonego rozwoju”, 
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      9) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie. 

 
Ad.1 Otwarcie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych, pracowników 

urzędu oraz zaproszonych gości. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych (nieobecni: Donata Drukarczyk, Eugeniusz 

Sierszulski), co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował o wniosku o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie:  

10) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok. 

Propozycja wprowadzenia powyższego projektu uchwały została poddana pod 

głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”, 

Wniosek o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Sprawozdanie z realizacji Programu likwidacji wyrobów zawierających azbest na terenie 

Gminy Pogorzela w roku 2018. 

4. Ocena pracy Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pogorzeli: 

- sprawozdanie z działalności za rok 2018,  

- plan pracy na rok 2019. 

5. Analiza funkcjonowania Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli: 

- podsumowanie organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w czasie ferii zimowych, 

- sprawozdanie z działalności za rok 2018,  

- plan organizacji imprez na rok 2019. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2019 roku na realizację 

zadania pn. „Program usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych 

na terenie Powiatu Gostyńskiego”, 

      2) maksymalnej kwoty dofinansowania opłat, oraz specjalności i form kształcenia,     

      na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych     

      w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w 2019 roku, 

      3) zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej we Wziąchowie, 

      4) przyjęcia darowizny nieruchomości gruntowych  położonych w Pogorzeli     

      w rejonie ulic Ks. Władysława Czerwińskiego, Ignacego Buszy i Wojciecha    

      Kucharczyka, 

      5) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego          

      odprowadzania ścieków 

      6) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania     

      bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pogorzela, 

7) przyjęcia statutów sołectw Gminy Pogorzela i Komitetu Mieszkańców Pogorzeli 

8) wyznaczenia przedstawiciela Gminy Pogorzela w Stowarzyszeniu Samorządów 

Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla zrównoważonego rozwoju”, 
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      9) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

     10) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie. 

 

Następnie w związku z brakiem uwag poprosił o jego przegłosowanie.  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z realizacji Programu likwidacji wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Pogorzela w roku 2018. 

Sprawozdanie przedstawiła inspektor ds. ochrony środowiska Anna Fahner. 

Poinformowała, że już od 10 lat gmina Pogorzela uczestniczy w programie likwidacji 

wyrobów zawierających azbest. Koordynatorem programu jest powiat gostyński, wszystkie 

gminy z powiatu w nim uczestniczą. Do tej pory odbywa się to w ten sposób, że powiat w 

imieniu wszystkich gmin pozyskuje środki finansowe z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska w Poznaniu. W ubiegłym roku było to 120.000 zł. Oprócz tego każda z gmin 

przekazuje z własnego budżetu 1 zł od mieszkańca i jak na razie te pieniądze wystarczały. 

Gmina Pogorzela przekazuje zaokrągloną kwotę 5.300 zł, poza tym są tez rezerwowe 

pieniądze z powiatu gostyńskiego - co roku ta sama kwota 50.000 zł. Mieszkańcy składają 

wnioski do urzędu gminy, z posesji zabierany jest azbest już złożony. Kiedyś dofinansowanie 

obejmowało również zdjęcie azbestu z dachu, ale było to dosyć problemowe, ponieważ 

ciężko było zgrać firmę, która zaraz założyłaby nowe pokrycie dachowe, ponadto w tym 

momencie zostaje ominięta tzw. pomoc de minimis, jest to korzystne przede wszystkim dla 

rolników, ponieważ nikt się nie pyta czy azbest pochodzi z dachu obory czy  

z budynku mieszkalnego, zabierany jest azbest zmagazynowany. Powiat raz w roku 

organizuje przetarg, wyłania jedna firmę, na jej wybór ma wpływ cena, ta jedna firma 

obsługuje cały powiat. W 2018 roku zrealizowano 32 wnioski. Odbiorem azbestu zajmowała 

się wyłoniona w drodze przetargu firma z Warszawy. Cena to 0,28 zł za kg azbestu, waga 

odebranego azbestu to 78798 kg, wartość zadania dla gminy Pogorzela to 22.063,44 zł. 

Gmina przekazała 5.300 zł, a zyskała o wiele więcej. Program bardzo dobrze funkcjonuje,  

z roku na rok jest coraz więcej osób składających wnioski, coraz więcej mieszkańców 

pozbywa się tego azbestu. Jeśli z tej puli przekazanych pieniędzy gminnych środki zostają to 

powiat zwraca je gminom. Po przeliczeniu gmina Pogorzela zyskała 14859,72 zł z WFOŚ,  

a więc bardzo dużo. Chcąc przekazać pieniądze do powiatu należy podjąć uchwałę o pomocy 

finansowej. 

Pod znakiem zapytania stoi taka realizacja tego programu w 2019 roku, najprawdopodobniej 

środki w WFOŚ zostały wstrzymane. Jeśli się nie uda skorzystać z dofinansowania to może 

uda się namówić powiat, aby chociaż w mniejszym zakresie realizować program, tak aby 

nadal ze sobą współpracować. Być może trzeba będzie przekazać większą kwotę na ten 

program niż 5.300 zł, ale warto zaznaczyć, że już zgłaszają się chętni do złożenia wniosku.  

Gmina ma przeprowadzona inwentaryzację, pierwszą, gdzie mieszkańcy sami składali 

oświadczenia i drugą, na którą udało się pozyskać środki z Ministerstwa Gospodarki  
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z Warszawy, tu firma chodziła od domu do domu i spisywała ilość tego azbestu. Te wszystkie 

dane wprowadzone są do gminnej bazy azbestowej, co roku baza jest aktualizowana  

i wprowadzana jest do niej ilość azbestu usuniętego, tak, aby mieć pogląd ile tego azbestu jest 

w gminie. Zinwentaryzowanych było 3721 ton, do tej pory unieszkodliwiono 1184 tony, do 

utylizacji pozostało 2536 ton, są to dane szacunkowe. Azbest musi zostać usunięty do 2032 

roku. Inspektor Anna Fahner wyraziła nadzieję, że ten program będzie funkcjonował, 

ponieważ sprawdza się już od 10 lat, działa bardzo sprawnie i mieszkańcy są zadowoleni. Dla 

mieszkańca wywóz i utylizacja są całkowicie za darmo. Wnioskodawca otrzymuje kartę 

przekazania odpadu, którą należy zachować w razie kontroli. 

 

O godzinie 12:10 na posiedzenie dotarła radna Donata Drukarczyk – aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych. 

 

O godzinie 12:20 na posiedzenie dotarł radny Eugeniusz Sierszulski – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych. 

 

Ad. 4. Ocena pracy Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pogorzeli: 

- sprawozdanie z działalności za rok 2018,  

Sprawozdanie przestawiła kierownik Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pogorzeli – 

Renata Tuszyńska jak stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

- plan pracy na rok 2019, 

Plan pracy na rok 2019 przestawiła kierownik Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy  

w Pogorzeli – Renata Tuszyńska jak stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 5. Analiza funkcjonowania Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli: 

- podsumowanie organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w czasie ferii 

zimowych, 

- sprawozdanie z działalności za rok 2018,  

- plan organizacji imprez na rok 2019. 

Informacje w powyższych sprawach przedstawił dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Pogorzeli – Mariusz Ossowski (załącznik nr 4  i załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Zadecydowano o zwołaniu w najbliższym czasie posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

w celu szczegółowego omówienia zagadnień dotyczących działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury. 

 

Ad.6 Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2019 roku na realizację 

zadania pn. „Program usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów 

budowlanych na terenie Powiatu Gostyńskiego”, 

Inspektor ds. ochrony środowiska Anna Fahner omówiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
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2) maksymalnej kwoty dofinansowania opłat, oraz specjalności i form kształcenia, na 

które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w 2019 roku, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. Wyjaśnienia przedstawili 

również dyrektorzy placówek oświatowych: dyrektor Przedszkola Samorządowego „Raj 

Psotników” w Pogorzeli Ewa Fiłyk oraz dyrektor Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Pogorzeli Paweł Marciniak. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

3) zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej we Wziąchowie, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. Wyjaśnienia przedstawił 

również dyrektor Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli Paweł 

Marciniak. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw” (J. 

Tomaszewski) 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

4) przyjęcia darowizny nieruchomości gruntowych  położonych w Pogorzeli    w rejonie 

ulic Ks. Władysława Czerwińskiego, Ignacego Buszy i Wojciecha Kucharczyka, 

Inspektor ds. gospodarki gruntami, rolnictwa, leśnictwa i melioracji – Marian 

Andrzejewski omówił powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zawnioskowała o utwardzenie dróg na ulicach  

Ks. Władysława Czerwińskiego, Ignacego Buszy i Wojciecha Kucharczyka. Oznajmiła, że  

z takim problemem zgłosili się do niej mieszkańcy tych ulic. Dodała, że droga na ulicy  

W. Roszczaka jeszcze się trzyma, ale drogi prostopadłe do niej są już rozjeżdżone. 

Inspektor Marian Andrzejewski oznajmił, że te drogi były już trzy razy utwardzane, 

ale zapewne z biegiem czasu zostały rozjeżdżone. Dodał, że gmina ponownie je utwardzi, być 

może w okolicach maja uda się to zrobić. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący (D. 

Drukarczyk), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący (M. Przybył). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 

5) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

6) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pogorzela, 

Inspektor ds. gospodarki gruntami, rolnictwa, leśnictwa i melioracji – Marian 

Andrzejewski omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Posiedzenie opuścił radny Jan Idkowski – aktualnie w obradach uczestniczy 14 radnych. 

 

7) przyjęcia statutów sołectw Gminy Pogorzela i Komitetu Mieszkańców Pogorzeli, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał dlaczego ze statutu sołectw zniknęły zapisy  

o Komisji Rewizyjnej. 

Burmistrz odpowiedział, że w poprzednim statucie sołectw nie było żadnych zapisów 

dotyczących Komisji Rewizyjnej, we wioskach one były powoływane, ale nie na podstawie 

statutów. 

Radny Andrzej Andrzejewski zawnioskował o zmianę zapisów ust. 3 w § 13: 

§ 13.3. Porządek obrad Zebrania Wiejskiego może być zmieniony na wniosek każdego 

obecnego uczestnika Zebrania Wiejskiego, zgłoszony sołtysowi lub osobie wybranej do 

przewodniczenia obradom, nie później niż przed rozpoczęciem obrad nad pierwszym 

punktem zaplanowanego porządku. 

Postanowiono wprowadzić następującą zmianę: 

§ 13.3. Porządek obrad Zebrania Wiejskiego może być zmieniony na wniosek każdego 

obecnego uczestnika Zebrania Wiejskiego, zgłoszony sołtysowi lub osobie wybranej do 

przewodniczenia obradom, nie później niż przed zatwierdzeniem porządku obrad. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały z wprowadzoną zmianą:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

8) wyznaczenia przedstawiciela Gminy Pogorzela w Stowarzyszeniu Samorządów 

Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla zrównoważonego rozwoju”, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny), 
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Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

9) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Podczas dyskusji uznano, że potrzebne są dodatkowe wyjaśnienia dotyczące roku 

przekazania pomocy rzeczowej 2019 czy 2018. W związku z powyższym wydanie opinii oraz 

decyzję o jej podjęciu postanowiono przełożyć na sesję Rady Miejskiej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

10) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok, 

Skrabnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały – 

szczegółowo omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków. Dodatkowe wyjaśnienia 

przedstawił Burmistrz Piotr Curyk. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 7. Wolne głosy i wnioski. 

   Burmistrz Piotr Curyk oznajmił, że gmina Pogorzela jest członkiem Stowarzyszenia 

Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego. Jednym z przedstawicieli gminy  

w stowarzyszeniu jest radny Rady Miejskiej w Pogorzeli, decyzją poprzedniej rady jest nim 

radny Eugeniusz Sierszulski. Mamy nową kadencję, jest wybrana nowa rada dlatego prezes 

stowarzyszenia wystosował pismo z zapytaniem czy zmieni się przedstawiciel gminy będący 

radnym w stowarzyszeniu. Burmistrz oznajmił, że rozmawiał wcześniej z radnym 

Eugeniuszem Sierszulskim i ten zgadza się być nadal przedstawicielem, jednak jeśli pozostali 

radni chcieliby powołać innego radnego na to stanowisko, jeśli ktoś inny jest chętny to 

oczywiście można to zrobić, to jest decyzja rady, wówczas należy wywołać uchwałę i podjąć 

ją na sesji. 

Komisje zadecydowały, aby przedstawicielem gminy Pogorzela w stowarzyszeniu 

pozostał radny Eugeniusz Sierszulski. 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zapytała ilu radnych jest i kto jest 

przedstawicielami gminy w innych stowarzyszeniach, czy są powołani uchwałą rady. 

Burmistrz oznajmił, że radne Barbara Owsianowska i Maria Pazoła oraz radny 

Eugeniusz Sierszulski są członkami Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia „Wielkopolska 

z Wyobraźnią” z siedzibą w Koźminie, zrzeszającej cztery gminy Pogorzelę, Borek Wlkp., 

Rozdrażew i Koźmin Wlkp. Barbara Owsianowska i Maria Pazoła są członkami zarządu. 

Radni jednak nie są powołani uchwałą, sami zdecydowali się na członkostwo i jeśli ktoś chce 

to cały czas może zostać członkiem stowarzyszenia. 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj poprosiła, aby radni będący członkami 

stowarzyszeń przedstawiali raz na kwartał lub na bieżąco informacje z działalności 

stowarzyszeń. 

 

Radny Mariusz Przybył zwrócił uwagę na brak dostatecznego oświetlenia na 

obwodnicy Pogorzeli. 
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Radny Piotr Robaczyński zwrócił uwagę na potrzebę zamontowania oświetlenia na ul. 

Krótkiej w Pogorzeli. 

 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj oznajmiła, że na wniosek radnych porusza temat 

diet radnych, wyjaśniła, że chodzi o zasady naliczania diet radnym. 

 

Następnie Przewodnicząca poinformowała radnych, że wpłynęło pismo od pana 

Mariana Fabisiaka w sprawie nadania stadionowi miejskiemu w Pogorzeli imienia Jana 

Nieczypora jak stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Przewodnicząca oznajmiła, że jest to 

ciekawa inicjatywa, nad którą warto się pochylić i dokładnie rozważyć. Rozmawiała już w tej 

sprawie z prezesem klubu „Lew” Pogorzela, który jest otwarty na rozmowy. Zaproponowała, 

aby powstała grupa robocza, która zajmie się tym tematem. 

Uznano, że wniosek zostanie przekazany do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Przewodnicząca Rady poruszyła temat placu gminnego na ul. Szarych Szeregów.  

Z tym tematem zwracają się do niej mieszkańcy ul. Słonecznej i ul. Szarych Szeregów.  

W internecie został odnaleziony artykuł i notatka służbowa z 18 lutego 2016 r., której zapisy 

mówią o spotkaniu Burmistrza Pogorzeli z przedstawicielem Związku Gmin Wyznaniowych 

Żydowskich w RP. Z tego wynika, że podczas tego spotkania została przeprowadzona wizja 

lokalna i ustalono, że teren na ul. Szarych Szeregów zostanie uporządkowany, zostanie 

wywieziona ziemia i zasiana trawa. W miejscu tym postawiona zostanie tablica 

upamiętniająca żydowski cmentarz. Zapytała, co w tym temacie się dzieje. 

Burmistrz wyjaśnił, że już od iluś lat w tym miejscu znajduje się składowisko ziemi 

 i gruzu. Potwierdził, że odbyło się spotkanie z panią Alicją Kobus wiceprzewodniczącą 

zarządu i rady Związku Gmin Wyznaniowych Żydowskich w RP z Poznania. Jednak Związek 

chciałby, aby całą tę działkę przeznaczyć na miejsce upamiętniające dawny cmentarz 

żydowski. Nie zgadzają się na propozycję, aby był to wytyczony mniejszy kawałek, na 

którym stałaby tablica. Gdyby to był cały ten plac byłby to dodatkowy kłopot dla gminy, 

trzeba by dbać o cały ten teren. 

 

W dalszej części Przewodnicząca Rady poinformowała, że do jej wiadomości wpłynął 

wniosek dotyczący składowiska odpadów budowlanych, gruzu znajdującego się w 

Głuchowie. Wnioskodawczyni zwraca się ponownie do Burmistrza z prośbą o przeniesienie 

składowiska w inne miejsce (załącznik nr 17 do protokołu). Przewodnicząca zapytała czy jest 

możliwość zmiany tego miejsca. 

Burmistrz oznajmił, że w gminie znajdują się trzy takie miejsca. Do Głuchowa od 

roku nie jest już wożony gruz, w Kromolicach też już nie, pozostaje jedynie w Kaczagórce. 

Ciężko jest znaleźć inne miejsce, ale temat zostanie rozważony. 

 

Radna Hanna Wojciechowska zgłosiła, że w Małgowie na zakręcie naprzeciwko 

świetlicy obok byłej spółdzielni zrobiła się wielka dziura w drodze, którą należy załatać. 

 

Radny Krzysztof Goliński nawiązując do poprzedniego posiedzenia komisji, na 

którym zaproszonym gościem był pan Andrzej Borowski chcący wybudować kurniki  

w pobliżu Kromolic – zaapelował do radnych, aby nie zgadzali się na tę inwestycję, 

zaznaczył, że mieszkańcy wioski tego nie chcą. 

 

Radny Piotr Robaczyński poruszył temat turystyki gminnej, zauważył, że dużo osób 

jeździ rowerami i warto zastanowić się nad możliwością zrobienia szlaku rowerowego od 
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Borku, przez Pogorzelę, aż do Kobylina, nie jednak na drogach głównych, ale na pobocznych, 

bezpiecznych dla rowerzystów. 

 

Radny Eugeniusz Paszkowski zwrócił uwagę, że leśnicy mieli oznakować gminne 

pomniki przyrody. 

   

Ad. 8. Zamknięcie 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 18.15 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

 

                                                                                  Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Dorczyk                                                             

 


